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Nu de financiën op orde zijn, toont deze Kadernota een ambitie van maar liefst 57 miljoen om de 

stad verder te versterken. Bij de begrotingsbehandeling zal de gemeenteraad dán besluiten op welke 

manier het geld voor het Reservefonds van 50 miljoen ingevuld zal worden, daar is het nu nog te 

vroeg voor. EENLokaal geeft het college vandaag onze aandachtspunten en wensen mee in opmaat 

naar de Programmabegroting, waardoor wat ons betreft moties overbodig zijn. 

 

Wonen. Een versnelling is dringend nodig om iedere inwoner op menswaardige wijze te huisvesten, 

met aandacht voor maatwerk, waardoor optimaal gebruik gemaakt wordt van het woningarsenaal. 

De lelijke plekken in de stad moeten sneller getransformeerd worden in oases van wonen, rust, 

ontspanning en verkoeling, zoals de kansen op het voormalig COVÉ terrein in Blerick. 

 

Inwoners met een mobiliteitsbeperking hebben recht op een drempelvrije stad zonder obstakels. 

Hier hoort ook het uitgaansleven bij met openbaar toegankelijke toiletten. 

 

Dorpen, Kernen en Wijken. De verscheidenheid, identiteit en eigenheid komen door het aaneenbreien 

van woningbouw of logistieke centra in gevaar, waarbij de grenzen voor sommige ontwikkelingen in 

beeld komen. In de Kadernota lezen we: “Sociale cohesie, opmerkzame buurtbewoners zijn een 

belangrijke bijdrage aan de versterking daarvan”. Mooie initiatieven van onderop staan daarbij 

centraal, en niet de gemiste kansen bij trapveldjes, hondenspeelplekken, fietsbewegwijzering en 

bebouwde kom borden met dialectnamen. 

 

Er kwamen, terecht, belangrijke impulsen voor de stadscentra Venlo, Blerick en Tegelen. We 

verwachten soortgelijke concrete richtingen ook bij kernen, die nog niet voor een bredere aanpak in 

aanmerking kwamen en wij verwachten dan ook concrete begrotingsvoorstellen. Belfeld is zo'n kern, 

die vooral de lasten draagt van de infrastructuur en nauwelijks de lusten.  

 

Cultuurgeschiedenis. Verder uitstel van warme of koude sanering van de kloosters op Steyl zal geen 

goed doen. De gouden kansen om invulling te geven aan onze woonopgave, aan een brede museale 

invulling met bestaande en in de nabije omgeving gevestigde musea en aan een verdere versteviging 

van de vrijetijdseconomie, liggen hier voor het oprapen. De opgave om van Steyl hét cultuurhistorisch 

uithangbord van Venlo te maken moet worden versneld en meerjarig verankerd in de begroting, 

samen met partners en in een hecht en duurzaam overleg met de omgeving. EENLokaal verwacht in 

de Programmabegroting voorstellen voor substantiële meerjarige financiering.  

 

Verkeer en infrastructuur. De verkeersdruk op het ons omringende wegennet neemt toe en beïnvloedt 

in hoge mate onze veiligheid en gezondheid. EENLokaal verwacht dat de restgelden mitigerende 

maatregelen A73 en A74 gestalte gaan krijgen in de Programmabegroting zodat onze wijken en 

kernen leefbaarder worden. Het Fietspad Steyl-Maasveld Tegelen moet dringend opgeknapt worden. 

  

Communicatie. Ondanks de hoge mate van digitalisering weten veel inwoners nog steeds niet wat er 

in de wijk aan activiteiten te doen is. Digiborden op een centrale plek in de wijk, waarop activiteiten, 

evenementen en belangrijke telefoonnummers vermeld worden zullen inwoners beter informeren, 

waardoor ze beter kunnen participeren.  
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Energie en warmte. Over 7 jaar kan de eerste kleine kenreactor een feit zijn. De regie over de 

basisbehoeften Energie en Warmte zullen we als Venlo zelf ter hand moeten nemen en niet moeten 

overlaten aan de door het Neoliberalisme geprivatiseerde molochs. Bij aanbestedingen van een 

energie- of warmtebedrijf moeten regie over en eigenaarschap van alle Venlonaren het leidmotief 

zijn en geen vrijblijvendheid. 

 

Sport en cultuur. De financiële drempel tot sport & cultuur bij volwassenen rond het 

bestaansminimum moet worden weggenomen. Hopelijk sluit de gemeente Venlo zich nog dit jaar aan 

bij het landelijke Volwassenenfonds. 

 

Gemeenschapsaccomodaties. De eenzaamheid is gestegen, het bezoek aan de diverse vormen van 

cultuur fors gedaald, de betrokkenheid met buurtgenoten verminderde en de tevredenheid over 

voorzieningen voor ouderen liep sterk terug. De gemeenschapsaccomodaties zullen moeten 

faciliteren om deze ongewenste ontwikkelingen een halt toe te roepen.  

 

Voor veel ouderen is de digitale wereld een onbekend en complex terrein. EENLokaal stelt voor een 

Ouderenfonds in te stellen waarmee onze senioren begeleid kunnen worden om langduriger en 

zelfstandig te kunnen blijven wonen, waarbij vereenzaming voorkomen kan worden, mogelijk met 

een rol voor de Gemeenschapsaccommodaties Versie 2.0.  

 

Onderhoud en verduurzaming van de gebouwen moet voortvarender worden ingevuld. Uitbreiding 

van de horecavergunning zal de exploitatie ten goede komen en drempelverlagend werken, zeker nu 

landelijk het aantal cafés en kroegen afneemt. Een zogenaamd “Shared Service Center” kan het 

besturen van een gemeenschapsaccommodatie vergemakkelijken om gezamenlijk strategieën, 

zienswijzen en visies uit te wisselen. Op deze manier komen de gemeenschapsaccommodaties 

steviger in hun schoenen te staan en kunnen de medewerkers zich wijden aan hun kerntaken. 

 

Armoedebeleid. In de komende periode wordt in Venlo het armoedebeleid herzien voor de komende 

8 jaar. Een belangrijk moment om te zorgen dat ook écht iedereen naar eigen vermogen mee kan 

doen, waarbij naast het oplossen van problemen preventie mogelijk nog belangrijker is.  

 

Permanente aandacht en een luisterend oor bij kinderen in armoede is een voorwaarde bij het 

terugdringen van deze weerbarstige en ongewenste situatie. Blijf inzetten op het Jeugdeducatiefonds, 

het jeugdfonds Sport en Cultuur, Stichting Leergeld, ontbijt of lunch op school, en het bespreekbaar 

houden van het thema verborgen armoede door schaamte of taalachterstand. De rol van de 

schoolteams is hierbij essentieel. 

 

De bijna twee miljoen van het door de Raad ingestelde Venlo fonds mag niet op de plank blijven 

liggen. Versnelling, verbreding en verdieping in alle broodnodige lagen van de Venlose samenleving 

is hier het credo, dus niet afwachten tot de klant zich meldt, maar nog pro-actiever de markt opgaan 

om rechtmatige ondersteuning aan te bieden. EENLokaal zal in de Begroting voorstellen doen om 
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meer financiën toe te voegen aan dit fonds, waarbij de normen voor drempels en toetsingen verder 

verruimd kunnen worden. 

 

Hondenbelasting.  “Wij gaan kijken wat er mogelijk is om de opbrengsten van de hondenbelasting in 

evenwicht te brengen met de kosten die door de gemeente gemaakt worden voor de gewenste 

voorzieningen”, aldus het coalitieakkoord. EENLokaal verwacht in de voorstellen van de 

Programmabegroting later dit jaar een duidelijke inhoudelijke, een financiële en een structurele 

uitwerking van deze gewenste voorzieningen, inclusief de onderuitputting van 2022. Wij bieden de 

wethouder als steuntje in de rug een document aan met een mogelijk plan van aanpak, ontstaan na 

de talloze gesprekken met hondenbezitters en niet-hondenbezitters in Venlo. 

 

Werk in uitvoering. Bij de vaststelling van het jaarresultaat 2020 en bij de daaropvolgende 

begrotingsbehandeling werd het raadsvoorstel geamendeerd. De geheel of gedeeltelijk nog niet 

uitgevoerde opdrachten zijn onderdeel van de overhevelingen. Wij gaan er dan ook vanuit dat deze 

taken in de begrotingsvoorstellen helder en in de volle breedte terug te zien zullen zijn. 

 

Vrijwilligers. Het fundament van de samenleving zal verder afbrokkelen als we nu geen 

fundamentele keuzes maken over het structurele vrijwilligerswerk. Doen we dat niet dan creëren we 

een uitgeholde en armetierige stad. EENLokaal is bereid hier structureel geld voor vrij te maken.  

 

Onderwijs. Leerlingen vanuit het basis-, praktijk- en voortgezet onderwijs, worden in het 

Experiencenter uitgedaagd en enthousiast gemaakt voor techniek en technologie. Graag zien we dat 

dit initiatief door de gemeente wordt ondersteunt. Hoger opgeleiden en de mensen die de mouwen 

opstropen en aan de slag gaan maken samen de Venlose arbeidsmarkt compleet! 

 

Het ravijn. Vanaf 2026 lijkt het of Venlo een gezonde start kan maken. Het advies in het Financieel 

Perspectief is om de behouden koers vast te houden. Wat gebeurt er echter als na 2026 Het Ravijn 

bewaarheid wordt en Venlo financieel gezond is en andere gemeenten noodlijdend zijn en de 

geldstromen niet evenredig maar naar noodzaak verdeeld gaan worden? Wij pleiten er dan ook voor 

om de financiële kengetallen te laten ademen en onze eigen tegoeden aan te spreken om extra 

renderende en vooral structurele investeringen in te zetten, zodat na 2026 deze zaken geen blok aan 

het spreekwoordelijk been worden, niet alleen op financieel maar zeker ook op maatschappelijk 

gebied. 


